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Protokół nr RG.0002.5.2025 

z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 28 kwietnia 2025 r. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Powitanie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.4.2025 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia  27 marca 2025 r. 

5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

7. Stan obecny oraz plan działalności w zakresie gospodarki nieruchomościami – gruntami.  

8. Informacja w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Lyski.  

9. Informacja dot. funkcjonowania Oczyszczalni Ścieków w Suminie.  

10. Kanalizacja bytowa – stan obecny i plany na przyszłość.  

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1/ zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1), 

2/ zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2),  

3/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047,  

4/ ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych oraz sołtysów 

Gminy  

Lyski, 

5/ odwołania Przewodniczącego Rady Gminy, 

6/ wyboru Przewodniczącego Rady Gminy,  

7/ odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 

8/ wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 

9/ ustalenia składu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Rady Gminy Lyski, 

10/ wyboru Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Rady Gminy Lyski, 

11/ ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Lyski, 

12/ wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Lyski, 

13/ ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lyski. 

12. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad sesji. 
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Obrady rozpoczęto 2025-04-28 o godzinie 15:00, a zakończono o godzinie 19:04 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Bania 

2. Zbigniew Bugdol 

3. Grzegorz Dudek 

4. Adam Dyakowski 

5. Mirela Gawlik 

6. Paweł Hajok 

7. Łukasz Harazim 

8. Izabela Homola 

9. Sylwia Kluger-Kustoś 

10. Krzysztof Korecki 

11. Monika Lazar 

12. Małgorzata Nowak 

13. Wojciech Paprotny 

14. Anna Salich 

15. Sebastian Staniek 

 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski G. Dudek otworzył sesję i stwierdził, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – 

uchwał.  

Ad.2. Powitanie. 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek powitał wszystkich zebranych na sesji Rady Gminy Lyski. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący rady Gminy Lyski P. G. Dudek – przechodzimy do porządku obrad i tutaj w 

porządku obrad mamy zmianę poprzez wprowadzenie autopoprawki do Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047, ta autopoprawka została omówiona na wspólnym 

posiedzeniu komisji, ale teraz musimy przegłosować tą zmianę. 

Głosowano w sprawie: 

I zmiana porządku obrad: projekt uchwały po zmianach w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 

obrad wraz z zaproponowana zmianą. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (0) 

Ad.4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.4.2025 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 27 marca 

2025 r. 

Radny G. Dudek - następnym punktem jest przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji i tu także, 

czy Państwo macie jakieś uwagi do tego protokołu z tej sesji? 

Nie widzę, czyli stwierdzam, iż protokół został przyjęty przez Radę.  

Ad.5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy Lyski poinformowała o pracach w okresie międzysesyjnym: 

27 marca 2025 r. - odbyła się kolejna poprzednia sesja,  

28 marzec 2025 r. – odbyło się spotkanie z Państwową Strażą Pożarną w sprawie przebudowy 

budynku Urzędu Gminy. Mieliśmy to spotkanie miało miejsce w Suminie tam, gdzie będzie 

czasowy Urząd. Prosiłam o opinię po prostu Straży Pożarnej czy tam wszystkie warunki są 

spełnione. Strażacy przeszli, zrobili przegląd, jest tylko tam jakaś kwestia uzupełnienia gaśnic, 

takich takich drobnych rzeczy, także musimy to zrobić, co tam, co tam nam wskazano,  

- brałam udział w koncercie w tym dniu w Jubileuszu 100-lecia kobiet w Policji, 

29 marzec 2025 r. - udział w turnieju Piłki Siatkowej Samorządowców o Puchar Przewodniczącego 

Rady Powiatu Rybnickiego w Czerwionce-Leszczyny,  

- udział w Jarmarku w KGW Raszczanki, 

 

31 marzec 2025 r. - spotkanie z Panem Wicestarostą Powiatu Raciborskiego Markiem Kurpisem w 

sprawie organizacji komunikacji na naszym terenie,  

1 kwietnia 2025 r. -  spotkanie z firmą Geobud, to jest w sprawie tej, o której żeśmy rozmawiali na 

komisji tego wyroku sądu z 2022 roku sprawy o wypłaty, którą Sąd przyznał Geobudowi 450 000 

zł. 

2 kwietnia 2025 r. - udział w obchodach 30-lecia Miasta Pszów.  

3 kwietnia 2025 r. - Konwent Powiatu Rybnickiego i Powiatu Raciborskiego zorganizowany u nas 

w Suminie, na którym byli Wojewoda i Starostowie i wszyscy Wójtowie odnoszący się do nowej 

ustawy o obronności, byli również Komendanci Straży Pożarnej i Policji, 

4 kwiecień 2025 r. - udział w naradzie urządzeniowej na dla Nadleśnictwa Rybnik, 

5 kwietnia 2025 r. – udział w koncercie organizowanym przez KGW Lyski, 
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6 kwietnia 2025 r. - odbył się na naszym terenie Bike Race Lyski 4,  

14 kwietnia 2025 r. - udział w Samorządowym Kongresie Finansowym w Sopocie,  

16 kwietnia 2025 r. - spotkanie w sprawie podsumowania Bike Race Lyski 4,  

23 kwietnia 2025 r. – spotkanie z Wicewojewodą Śląskim, 

24 kwietnia 2025 r. - miały miejsce komisje, 

27 kwietnia 2025 r. - udział w konkursie Pieśni Chóralnej im. Czesława Prudla, dziękuję. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo, czy ktoś ma jakieś pytania do Pani Wójt z obecnych? 

Radna S. Kluger-Kustoś - chciałam dopytać o Konferencję w Sopocie, czy coś możemy więcej się 

dowiedzieć na ten temat, kto był na tej konferencji, czego to dotyczyło? 

Wójt Gminy Lyski – to byli samorządowcy z całej Polski, od nas z Rybnika też również było bardzo 

dużo osób. Ja myślę, że no nie wiem czy wszystkie tematy jakie były na konferencji, panele tam, 

myślę, że każdy kto wejdzie, łącznie od demografii, co ze szkołami robić w takich gminach jak 

nasze właśnie ze zbliżającym się niżem demograficznym, poprzez, ja myślę, że naprawdę warto 

sobie wejść na panel i przeczytać, bo tam, bo tam było tego bardzo dużo, od rana do wieczora są 

panele, gdzie samorządowcy spotkają się, dyskutują, wykłady, są, zachęcam do zapoznania się. 

Radna S. Kluger-Kustoś – to znaczy, my jesteśmy zaskoczeni, że była taka konferencja, więc parę 

słów po prostu na temat, jakie były tematy poruszane i kto był na tej konferencji? 

Wójt Gminy Lyski - no to mogę wejść na panel i przeczytać, no przecież nie pamiętam wszystkich, 

no mnie najbardziej szczerze zainteresowała kwestia wody i demografii właśnie w takich jak nasze, 

bo to na przykładzie Podlasia było pokazywane jakie są problemy ze szkołą, jakie koszty oświaty 

rosną w stosunku do ilości dzieci. Jak sobie będziemy musieli w tym przyszłości radzić. I tak samo 

z wodą. Na przykład to były panele, które mnie, no i jeszcze tylko dekarbonizacja, gdzie prowadził 

panel Pan Prezydent Kuczera właśnie, bo to dotyczy naszego terenu. To były te 3, mogę resztę 

przeczytać, wejść i przeczytać wszystkie tematy, bo było tego sporo. 

Radna S. Kluger-Kustoś - a kto był na tej konferencji oprócz Pani? 

Wójt Gminy Lyski - Sekretarz od nas tylko dwoje, z Rybnika na przykład było ośmioro. 

Radna S. Kluger – Kustoś – to proszę wysłać do nas jakiegoś e-maila, jakie to były panele dobrze, 

na e-maile, jeżeli mogę trochę tak poproszę. 

Wójt Gminy Lyski - no to wyślę link, może do całego Kongresu, tam Pani sobie wszystko zobaczy. 

Myślę, że jak Pani weźmie Forum Sopot Kongres, tam jest wszystko. 
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Radna S. Kluger – Kustoś - tak mówię, byłam zaskoczona, że Pani była na takim Kongresie, więc 

dlatego nie wiem jakie były tematy. 

Wójt Gminy Lyski - no to tak może dla przykładu powiem, że my byliśmy tylko w tym roku 2 razy, 

a naprawdę większość samorządowców jeździ przynajmniej, bo ja wiem, że Pani będzie wszystko 

przynajmniej 2 razy w miesiącu 3.  

Radna S. Kluger- Kustoś - ja tylko poproszę o linka, dziękuję. 

Wójt Gminy Lyski - proszę. 

Radny G. Dudek - jeszcze Pan chce zabrać głos widzę, nie wiem, może się Pan przedstawi? 

Pan Dawid Brożek - dzień dobry Państwu, Panie Przewodniczący, dziękuję za głos. Witam Państwa 

serdecznie, nazywam się Dawid Brożek, jestem Przewodniczącym Organizacji Międzyzakładowej 

NSZZ Solidarność, która swoim zasięgiem obejmuje również Urząd Gminy w Lyskach. Z uwagi 

na to, że mimo że od rozpoczęcia urzędowania Pani Wójt, Pani Wójt nie miała czasu, żeby się 

spotkać z reprezentantami strony społecznej, to ja chciałbym dzisiaj serdecznie w Lyskach powitać 

w imieniu Związku Zawodowego, dzień dobry Pani Wójt.  

Wójt Gminy Lyski - dzień dobry.  

Pan Dawid Brożek - witam Panią dzień dobry, bardzo mi miło poznać. Mam kilka pytań, bo 

skutecznie Pani Wójt unika kontaktu z nami, wysyłając nam na spotkania osoby, które nie potrafią 

nam odpowiedzieć na podstawowe pytania. Dlatego Pani Wójt, ja mam dzisiaj podstawowe 

pytanie, to dotyczy sprawozdawczości, działania Wójta w okresie międzysesyjnym, ile razy 

między tymi sesjami spotkała się Pani z przedstawicielami strony społecznej, z organizacją 

międzyzakładową NSZZ Solidarność Silesia, którą reprezentuję. 

Wójt Gminy Lyski - a mogę wiedzieć ile, bo ja się spotykam z członkami, przedstawicielami załogi, 

którzy który którzy zostali wybrani przez naszych pracowników, których Pan wyprosił ze spotkania 

z Państwem, jak Pan wie i Państwo ci teraz, tak dla mnie. No ja myślę, że myślę, że tutaj z naszego 

ramienia jest Pani Radca Prawny, Pan Sekretarz i Pani Kadrowa zawsze na spotkaniu z Panem, za 

każdym razem, kiedy się Państwo spotkać, chcecie udostępnioną salę, macie za każdym razem, 

kiedy Państwo chcecie, mamy blokujemy wam salę, wszystkie warunki prawne, jakie są od nas 

wymagane, są spełnione. Nie mam obowiązku takiego, żeby ja się z Panem spotykała i wszystkie 

warunki, jakie należy spełniać z mojej strony, myślę, że są spełnione. 

Pan Dawid Brożek - pytanie jest proste, nie oczekuję od Pani wywodu na temat tego, ile razy coś 

tam zostało spełnione, tylko czy Pani się spotkała tak. 

Wójt Gminy Lyski – z Panem nie, nie. 
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Pan Dawid Brożek – dziękuję za odpowiedź. Drugie pytanie do Pani również proszę powiedzieć, 

o ile wzrosło pani wynagrodzenie w tym roku w stosunku do roku poprzedniego, jaką Pani 

otrzymała podwyżkę? 

Wójt Gminy Lyski - no to nie wiem, to było ile to jest 10%, tak? 

Pan Dawid Brożek - kwotowo proszę określić, bo w Pani urzędzie podwyżki określone są 

kwotowo. 

Wójt Gminy Lyski – to przygotujemy, nie wiem jaka to jest kwota. 

Pan Dawid Brożek – drodzy Państwo, drodzy mieszkańcy powyżej 1000 zł podwyżki. Trzecie 

pytanie do Radnych to nie jest pytanie do Radnych oczywiście, ale chciałbym wiedzieć, za jakie 

aktywności, za co, co się Pani w poprzednim roku od objęcia władzy udało, za co Pani dostała tą 

podwyżkę? 

Wójt Gminy Lyski – ode mnie się Pan chce dowiedzieć tak, czy od Radnych? 

Pan Dawid Brożek -  tak, tak.  

Pan Dawid Brożek -  to musiałoby to od Pani, bo to musiało być jakoś uargumentowane. 

Wójt Gminy Lyski – no ja myślę, że to Radni powinni udokumentować tak, bo Radni dali tą 

podwyżkę. 

Pan Dawid Brożek - uchwała dotyczy Pani, także dlatego pytam. 

Wójt Gminy Lyski - nie wiem, czy Pan wie, że poprzedni Wójt miał, bo my mamy widełki od 80 

do 100% i Rada ma, tak w Radzie kompetencji jest 20%, na koniec ostatniej kadencji Pan Wójt 

miał 100%. Ja na dzień dobry, ta Rada mi dała 90% i były takie rozmowy, że jeżeli w ciągu roku 

będę pracować i wykaże, że pracuje to tą podwyżkę, wtedy dostanę, no i tak nie dostałam tak jak 

były Wójt, ponieważ ja byłam poprzednio na własnej działalności gospodarczej, dlatego nie mogę 

mieć naliczonej wysługi lat i tak mam niżej o 20% niż poprzedni Wójt i Rada uznała, że przez rok, 

ciężko pracowałam, co uważam za zasadne, bo naprawdę bardzo ciężko pracuję. Ja robię wszystko 

co mogę i daję z siebie wszystko, że zasłużyłam na tą podwyżkę. 

Pan Dawid Brożek - a czy Pani pracownicy w Urzędzie też ciężko pracują? 

Wójt Gminy Lyski – tak. 

Pan Dawid Brożek - dlaczego w Pani Urzędzie są osoby, które nie otrzymały ani złotówki 

podwyżki? 
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Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, Szanowni Państwo, wykraczamy poza chcę, żeby Pani 

przerwała. 

Wójt Gminy Lyski - nie wiem czy to jest na temat mojej działalności moi pracownicy, ja wiem o 

kogo Pan pyta. Panowie, z jakiego ja tylko jedno powiem, wiem dlaczego mamy cały czas kontrolę, 

wiem skąd Pan, skąd są te kontrole i wiemy, dlaczego więc ja chciałam tylko Panu powiedzieć, że 

my równamy do tego właśnie, ponieważ były bardzo duże rozstrzały między pracownikami na 

podobnych stanowiskach i o podobnych zakresach i Pani z PIPu to wszystko wytłumaczyłam i 

teraz równamy do tych, którzy mają najwyższe pensje, żeby według mnie były po prostu one 

sprawiedliwe. Takie przyjęłam taką taktykę, a w przyszłym roku chcę procentowo dać wszystkim 

po równo, najpierw wyrównać do tych, co mieli moim zdaniem niesłusznie wyższe od pozostałych. 

Pan Dawid Brożek – jeszcze jedno pytanie różnica, różnica jest,  

Radny S. Staniek - ja bym chciał coś powiedzieć. 

Pan Dawid Brożek - ale to są sprawy dotyczące Państwa mieszkańców. To są sprawy dotyczące. 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo wykraczamy poza tematykę, bo jesteśmy teraz w tematyce 

działań międzysesyjnych Wójta Gminy Lyski. Ja proponuję po prostu, żeby następne pytania, o ile 

Pan chce zadać, jak najbardziej zadać i to już jest naprawdę koniec.  

Pan Dawid Brożek - jak najbardziej ostatnie pytanie, jeżeli Pan, jeżeli Pan pozwoli, jeżeli Pan 

pozwoli ostatnie pytanie, dlaczego Pani wydawała pieniądze z funduszu świadczeń socjalnych 

niezgodnie z przepisami prawa obowiązującymi w Polsce? 

Wójt Gminy Lyski - przedstawię sytuację, bo Państwo, bo Pan tutaj to jest bardzo może Pan 

powiedzieć, kto z Panem przychodzi jeszcze zawsze na te spotkanie związków? Bardzo proszę te 

2 nazwiska. 

Pan Dawid Brożek – prawidłowo, prawidłowo zadałem pytanie, proszę o odpowiedź, nie ja Panią 

pytam, ależ oczywiście nie. 

Wójt Gminy Lyski - ale może Pan, może Pan odpowiedzieć, kto jeszcze zawsze przychodzi?  

Pan Dawid Brożek – nie. 

Wójt Gminy Lyski - to ja proszę, żebyście się Państwo dowiedzieli i teraz, bo to będzie bardzo 

uważam znamienne. I teraz tak nie wiem, bo to jesteśmy w trakcie badania tego, czy tak było, żeby 

była jasność, ale jakby mi Pan nie przerywał. Ja nie zmieniłam Komisji Socjalnej jaką zastałam, 

taka jest, uznałam, że jak coś działa, tego nie zmienię i taka komisja była i ta komisja przydzieliła 

pracownikom te świadczenie. Związki Zawodowe powiadomiły mnie, powiadomiły mnie tak, że 



 

9 
 

powinnam to ustalić z nimi, nie z naszymi, nie z naszą komisją, która jest wyłoniona wśród naszych 

pracowników, którzy znają się i znają potrzeby, tylko powinnam teraz to ze Związkami 

Zawodowymi zewnętrznymi, czyli z Panem ustalić, więc sprawdzaliśmy to tutaj, Pani Radca 

Prawny, żeśmy ustalali, czy tak ma być. Ja nie wiem na czym stanęło w końcu Pani Justyno. 

Radca Prawny P. J. Czaja - Szanowni Państwo, mamy ustalony regulamin Zakładowego Funduszu 

Świadczeń Socjalnych, przyjęty przez organizację związkową. 

Pan Dawid Brożek - pytanie moje brzmiało prosto, dlaczego wydawaliście pieniądze niezgodnie z 

prawem, czyli bez ustalenia z organizacją związkową od samego początku istnienia tego 

samorządu? 

Radca Prawny P. J. Czaja - Pana pytanie, które Pan zadał było objęte postępowaniem przez 

Państwowego, Państwową Inspekcję Pracy. 

Pan Dawid Brożek - zgadza się. 

Radca Prawny P. J. Czaja – macie Państwo do dyspozycji protokół. 

Pan Dawid Brożek - i co wykazała Państwowa Inspekcja Pracy? Proszę powiedzieć głośno, bo 

Pani zna. 

Radca Prawny P. J. Czaja – nie wiem, ja nie zapoznałam się z tym protokołem. 

Pan Dawid Brożek - Szanowni Państwo, do mnie Państwo wysłali ten protokół, Państwowa 

Inspekcja Pracy wskazała, że ten samorząd wydawał pieniądze z Zakładowego Funduszu 

Świadczeń Socjalnych w sposób niezgodny z przeznaczeniem, bez konsultacji ze związkami 

zawodowymi, a tak powinien wydawać, wydawać, przepraszam bardzo,  tak powinien wydawać, 

bo tak mówią normy prawne obowiązujące w tym państwie, dziękuję. 

Wójt Gminy Lyski – ja bardzo proszę, naprawdę bardzo proszę, żeby Państwo sprawdzili z kim 

Pan Przewodniczący za każdym razem przychodzi do Urzędu. Bardzo proszę, bo to będzie bardzo 

wiele mówiło. 

Radny G. Dudek - dobrze, Szanowni Państwo, czy jeszcze są jakieś pytania do Pani Wójt, ale już 

dotyczące bezpośrednio jej pracy w okresie międzysesyjnym? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  

Ad.6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. A. Dyakowski – poinformował, iż Komisja Rewizyjna 

odbyła posiedzenie w dniu 14.04.2025 r. w sprawie stanu mienia komunalnego Gminy Lyski na 

dzień 31.12.2024 r. Protokół jest dostępny w biurze Rady Gminy Lyski.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów P. Z. Bugdol - odczytał protokół z 

wiosennego objazdu dróg gminnych z terenu Gminy Lyski w dniu 9.04.2025 r. Protokół jest 

dostępny w biurze Rady Gminy Lyski. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej P. P. Hajok 

odczytał protokół z objazdowego posiedzenia komisji w dniu 31.03.2025 r. dot. OPS oraz Centrum 

Bibliotek i Kultury. Protokół jest dostępny w biurze Rady Gminy Lyski. 

Radni nie mieli pytań w ww. temacie. 

Ad.7. Stan obecny oraz plan działalności w zakresie gospodarki nieruchomościami – 

gruntami. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radna S. Kluger-Kustoś - ja mam pytanie, Pani Wójt wyszła, więc może do Pana Zastępcy. W 

październiku prosiłam, wnioskowałam o wykup albo komunalizację, zamianę działki, która 

stanowi własność Skarbu Państwa i znajduje się przy przystanku w Dzimierzy. Niestety, w całym 

sprawozdaniu nie znalazłam tej działki, więc Gmina chyba nie jest zainteresowana, aby odkupić tą 

działkę od Skarbu Państwa, zamienić, skomunalizować. Jest to działka 335 na karcie map 3 w 

obrębie Dzimierz i ona tak naprawdę byłaby nam potrzebna w przyszłości, gdybyśmy chcieli na 

przykład wiatę postawić albo urządzić po prostu infrastrukturę tam przy przystanku. 

Z-ca Wójta Gminy Lyski - ja nie kojarzę takiej uchwały, żeby Rada podejmowała odnośnie 

wykupu, ale bardzo proszę Pana Dawida o przekazanie informacji. 

Inspektor P. D. Markiton - dzień dobry, jeśli chodzi o nieruchomości Skarbu Państwa, one nie są 

ujęte w tym sprawozdaniu, no po prostu jest ich za dużo, bo tam mamy dużo do komunalizacji i 

wszystkie grunty Skarbu Państwa po prostu są, będą komunalizowane oczywiście o ile, o ile, taką 

decyzję Wojewoda wyda. Po prostu po kolei, jak nam środki pozwalają komunalizujemy na 

bieżąco, jak najbardziej takie działki, które nie są drogowe, ale przykładowo, tak jak Pani mówiła, 

są tam w okolicy przystanku też będą w to ujęte. No i będziemy to po prostu powoli 

komunalizować, ale tutaj na tej liście w planie tego niestety nie ma, nie ma tutaj gruntów Skarbu 

Państwa.  
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Radna S. Kluger- Kustoś - czy cokolwiek działam w tym temacie, akurat chodzi mi o tą konkretną 

działkę ze względu na to, że żaden z Radnych nie podjął rękawicy zgłaszania swoich działek, w 

swoich obrębach, swoich sołectwach. Ja jako jedyna napisałam wniosek w październiku, nie 

otrzymałam żadnych informacji, więc czuję się pominięta. 

Inspektor P D. Markiton - znaczy, jeśli chodzi tak mówię, jeśli chodzi o nieruchomości Skarbu 

Państwa, muszą być wszystkie skomercjalizowane, no bo Skarb Państwa nie gospodaruje 

nieruchomościami, jeżeli nie są uregulowane, więc wszystkie będą regulowane tylko tak jak mówię 

w swoim czasie, po kolei, na razie traktujemy to traktujemy według ksiąg wieczystych, po prostu 

po kolei komunalizujemy tylko tak jak mówię tutaj też są środki i też musimy bo trzeba dokumenty 

zebrać, mapy, to niestety też wszystko kosztuje i zazwyczaj tak pod koniec roku składamy taką 

większą ilość wniosków do Starostwa o to i składamy odpowiednie wnioski. 

Radna S. Kluger-Kustoś - czyli teraz nie został złożony na koniec roku? 

Inspektor P D. Markiton – nie, niestety, niestety jeszcze nie. 

Radna S. Kluger-Kustoś - to w takim bądź razie chciałabym złożyć skargę na działalność i 

bezczynność Wójta Gminy Lyski. Już momencik, bo zapomniałam ją w samochodzie i muszę 

przeczytać z… 

Radny G. Dudek - Pani Radna tą skargę można złożyć pisemnie. 

Radna S. Kluger- Kustoś - tak, ja ją mam pisemnie w samochodzie zostawiłam, więc mogę to jest 

skarga na bezczynność Wójta Gminy Lyski w zakresie realizacji wniosków dotyczących 

zabezpieczenia środków w budżecie na przejęcie działki numer 335 w obrębie Dzimierz. Wniosek 

składałam 7 października 2024 z prośbą o zabezpieczenie środków w budżecie na przejęcie w 

formie komunalizacji, zamiany, kupna lub darowizny. Nieruchomość stanowi własność Skarbu 

Państwa oznaczonej ewidencją i właśnie jako działka 335. Działka ta jest zlokalizowana przy 

przystanku autobusowym w Dzimierzy i bardzo proszę ten ten wniosek na przerwie po prostu 

przyniosę i złożę tą skargę. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  

Ad.8. Informacja w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Lyski. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  
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Ad.9. Informacja dot. funkcjonowania Oczyszczalni Ścieków w Suminie. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  

Ad.10. Kanalizacja bytowa – stan obecny i plany na przyszłość. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  

Ad.11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 



 

13 
 

NIEOBECNI (0) 

  

2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Skarbnik Gminy Lyski P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo, ja tylko chciałam tutaj 

dopowiedzieć, bowiem na wspólnym posiedzeniu komisji padło pytanie Pani Radnej Kluger- 

Kustoś, jak kształtuje się plan na wykonanie gadżetów, a więc na początku roku mieliśmy 

zaplanowane 30000 zł. I teraz na sesji kwietniowej, tutaj właśnie w aktualnym projekcie jest 

planowane zwiększenie o 15000 zł, więc po tej zmianie plan będzie wynosił 45000, jeżeli ta 

uchwała przejdzie. Padło również pytanie apropo planu na organizację jedenastego konkursu Pieśni 

Chóralnej im. Czesława Prudla. I też na początku roku mieliśmy 20000 zł. Na koniec stycznia na 

sesji było zwiększenie o 32000 zł i w dzisiejszym projekcie jest zwiększenie o te 7000 zł, które 

mamy pozyskać od z Gaz Systemu, więc po tych zmianach plan będzie wynosił 59000 zł. I jeszcze 

dopowiem tutaj tylko, że wydatki w 2024 roku z tego tytułu wynosiły 75714,20 zł, natomiast 

aktualnie planowany wydatek jest na poziomie 35000 zł, 35432,06 zł dokładnie. 

Radny P. Hajok - bo zapomniałem dopytać, mam dokonujemy tam w tej uchwale przeniesienia 

kwoty 320000 z rozdziału 01044, paragraf 0690 na paragraf 0970. I też kwoty 191631,54 grosze 

na inny paragraf. Z jakiego powodu my tu przynosimy? 

Skarbnik Gminy Lyski P. W. Zdziebczok - to jest po prostu korekta w budżecie i to dotyczy 

przesunięcia w planie dochodów. Tutaj pomyłkowo był plan na paragrafie 069, natomiast dotyczy 

te 320000, dotyczy to środków z pozyskanego VATu i powinno być na 097. I ta sama sytuacja, 

jeżeli chodzi o drugą kwotę, którą Pan wskazał z tym, że tutaj nie jest zmiana paragrafu, a zmiana 

rozdziału mieliśmy w 75095. Natomiast ta klasyfikacja poprawna, która będzie to jest 71095. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

Ww. projekt uchwały po zmianach omówiła Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 4) ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych oraz 

sołtysów Gminy Lyski 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych oraz sołtysów 

Gminy Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 5) odwołania Przewodniczącego Rady Gminy 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek – odczytał ww. projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

Radny G. Dudek - oczywiście Szanowni Państwo, ponieważ ta uchwała dotyczy bezpośrednio 

mnie, chciałbym się odnieść do tej uchwały i właściwie to nie wiem od czego zacząć, ale może 

bym rozpoczął od tego, że ten projekt uchwały wpłynął do biura Rady Gminy Lyski w Wielki 

Czwartek, czyli przed dniem, radosnymi świętami Wielkiejnocy. I był to chyba taki swoisty prezent 

dla mnie. I tu uważam, że był to podwójny prezent, gdyż doskonale Państwo wiecie, że w 

poniedziałek wielkanocny miałem także urodziny. Także zostałem przez was obdarzony, jakby 

można powiedzieć podwójnym prezentem. I co dalej? Szanowni Państwo w sobotę na naszej grupie 

WhatsApp, bo taką grupę WhatsApp, Pani Małgosia tutaj prowadzi, składacie wszyscy siódemka 

radnych plus radny numer 8 Pan Zbigniew Bugdol, który oczywiście doskonale wszyscy wiemy, 
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że za jego aprobatą wszystko, to się dzieje, składacie mi życzenia Wesołych Świąt. W poniedziałek 

moje urodziny, składacie mi Szanowni Państwo, także życzenia z okazji moich urodzin. Naprawdę 

nie wiem co o tym sądzić, jeżeli myśleliście, że zepsujecie mi święta i urodziny to myliliście się, 

święta miałem naprawdę radosne, a urodziny spędzałem w gronie mi osób bliskich i życzliwych. 

Natomiast nie wiem jak w ogóle nazwać takie zachowanie. Czy to jest zachowanie, związane z 

brakiem empatii, a może to jest Szanowni Państwo zachowanie no i się wydaje, że nazwę to po 

imieniu zachowanie graniczące z obłudą. Szanowni Państwo, tego już do tego już nie wracamy, ale 

teraz chciałbym się odnieść do projektu tej uchwały. Mianowicie konkretnie do uzasadnienia, dla 

mnie to uzasadnienie jest bardzo lakoniczne. I z tego uzasadnienia jedynie wynika to, że Rada 

Gminy może odwołać przewodniczącego, ale chciałbym się, proszę Państwa od was dowiedzieć 

jaka jest faktyczna przyczyna tego odwołania. Ja Panu później oddam głos, jaka jest faktyczna 

przyczyna tego odwołania. No bo nie wiem szczerze powiedziawszy, nie wiem czy mam coś sobie 

do zarzucenia. Prowadziłem sesję, byłem na wszystkich sesjach Rady Gminy Lyski, byłem na 

wszystkich komisjach Rady Gminy Lyski, nie opuściłem żadnego dyżuru, takie dyżury są, są co 

poniedziałek, mieszkańcy mogą na nie przychodzić. Starałem się utrzymywać kontakt z 

mieszkańcami i starałem się także utrzymywać dobre relacje z Urzędem Gminy Lyski. Czy może 

jakiś brak kompetencji mi zarzucacie? A mam pytanie, bo być może wpłynęła jakaś skarga do 

Urzędu Gminy na Przewodniczącego Rady Gminy, a ja o tym nie wiem. Ja mam pytanie do Pana 

Sekretarza, Panie Sekretarzu, może mi Pan powiedzieć, czy wpłynęła jakaś skarga na mnie?  

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, w odpowiedzi na Pana pytanie, ja nie mam 

wiedzy takiej, żeby żeby wpłynęła skarga w tym temacie. 

Radny G. Dudek - rozumiem, czyli może były jakieś? Nie wiem moje błędy w pełnieniu funkcji 

przewodniczącego. W relacjach na linii biura Rady Gminy Lyski. Czy Pani Małgosiu może mi Pani 

odpowiedzieć pytanie, czy na pytanie czy ja coś złego zrobiłem, czy kiedyś Panią obraziłem, czy 

utrudniałem z Panią kontakt? 

Inspektor P. M. Duda – nie.  

Radny G. Dudek - nie ok, dobrze Szanowni Państwo wobec tego mam pytanie takie krótkie do 

Państwa Radnych, którzy podpisali się pod tym wnioskiem i być może do Pana Radnego 

Zbigniewa Bugdola, gdyż wszyscy wiemy, że też w tym uczestniczył, bo szukam, szukam jakby 

tych przyczyn, człowiek całe życie się uczy i chciałbym tych błędów uniknąć na przyszłość. 

Pierwszy pod tym projektem rady podpisał się Pan Łukasz Harazim. Panie Łukaszu, jedno zdanie, 

czy Pan uważa, czy byłem złym przewodniczącym? Dlaczego mnie chce Pan wymienić? 
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Radny Ł. Harazim - uważam, że jest Pan bardzo dobrym Przewodniczącym, ale z racji tego, że 

uzyskaliśmy tak zwaną większość, mamy do tego prawo. Nie mam, nie mam do Pana żadnych 

zastrzeżeń, broń Boże. 

Radny G. Dudek - dobrze, dziękuję bardzo. Czy może na to samo pytanie też 2 zdania Pani 

Małgosiu? Pani Małgorzata Nowak. 

Radna M. Nowak - ja również się podpisuję pod tym co powiedział przedmówca, Łukasz, że mamy 

większość w Radzie, no i mamy do tego prawo. 

Radny G. Dudek - dziękuję Pani Małgosiu, czyli Pani Anna Salich tak samo myśli, tak, ok. Panie 

Wojtku, czyli rozumiem, macie większość chcecie mnie odwołać, może Pani Radna ze Zwonowic 

Izabela Homola powie mi coś więcej, jestem bardzo ciekaw Pani opinii. 

Radna I. Homola – nie, dokładnie powiem dokładnie to samo co moi przedmówcy. 

Radny G. Dudek - rozumiem, czyli Pani Mirela Gawlik to samo mi powie tak, ok macie większość, 

chcecie mnie odwołać, Pan Sebastian zapraszam. 

Radny S. Staniek – czy ja mogę, Panie Przewodniczący, warto coś więcej powiedzieć tak. Z racji 

tego właśnie, że mamy tak się złożyło, że mamy większość, nie wiadomo jak długo, ale na chwilę 

obecną mamy większość, więc postanowiliśmy Pana odwołać. Chciałbym coś więcej powiedzieć. 

Nie wiem, czy Pan sobie przypomina Panie Przewodniczący kilka lat temu razem startowaliśmy 

do tej Rady Gminy Lyski. Ja z Pana Komitetu, był Pan, że tak powiem, moim guru, wtedy 

dowiedziałem się bardzo dużo o tej Radzie, jak to wszystko wygląda. I Pan tutaj obiecywał nam, 

że będziemy, mieliśmy, tutaj występowaliśmy tutaj po to, żeby do tej, Pan występował też jako 

kandydat na Wójta i Pan miał tą Gminę, że tak powiem przejąć. I jakoś tak się okazało, że w 

październiku były wybory. I zaraz po nowym roku Pan nas zostawił. I stał się Pan Wicewójtem. 

Przeszedł Pan na całkiem inną stronę. Nikt z nas, Panie Przewodniczący, nikt z nas nie lamentował, 

nie dopytywał, nie rozpytywał, teraz Pan zrobił przesłuchanie. Jakoś tak Panie Przewodniczący, 

nie wiem. Ja uważam, że wtedy kiedy były wybory wygrała Pani Gabryelska-Ritzka, my mieliśmy 

mniejszość w tej Radzie przyjęliśmy to na klatę, z honorem. Nie ubolewając nad tym, że nie mamy 

przewodniczącego, wiceprzewodniczącego, więc ja nie potrafię tego teraz zrozumieć, że jeżeli my 

mamy tą przewagę, chyba wszędzie tak jest w Sejmie, w Senacie, w każdej Radzie Gminy, Radzie 

Powiatu, wszyscy ci, którzy mają większość, mają swoich przedstawicieli, że u nas jest tylko i 

wyłącznie przewodniczący i wiceprzewodniczący. To jest to, że chcemy Pana i Pana 

Wiceprzewodniczącego odwołać. Dziękuję. 

Radny G. Dudek - proszę Panie Radny, wysłuchałem Pana z uwagą i powiem tak, nie będę wracał 

do tego, co było 5 lat temu, ale powiem tak 5 lat temu, jak przyjmowałem funkcję Zastępcy Wójta, 
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to Pan pamięta, że było spotkanie, tak z Wami, było spotkanie i taka informacja do was poszła, że 

zamierzam przyjąć funkcję Zastępcy Wójta od Pana Gryta, czy ktoś ma pretensje do obecnego 

Zastępcy Wójta, że jest Zastępcą Wójta? Nie, dlatego, ale niech Pan, niech Pan tu, bo to już 

będziemy kończyli, bo to już będziemy kończyć ten temat. Szanowni Państwo i to może może 

powiem, może powiem coś takiego, a więc co chciałem powiedzieć, a jeszcze Pan Adamczyk 

chciał zabrać głos, tak?  

Dyrektor GZOPO P. B. Adamczyk - w zasadzie ta część sesji, która dotyczyła bezpośrednio nas 

pracowników, już się skończyła. Czy my możemy się zwolnić, bo wiadomo, pracujemy dzisiaj do 

17, także jesteśmy na miejscu. 

Wójt Gminy Lyski - bo kwestia jest tego jeszcze, czy będą wolne wnioski? No trudno mi Panie 

Dyrektorze, powiedzieć, czy będą wolne wnioski i czy Radni będą mieli jeszcze zapytania do 

kierowników jednostek. To, czy Radni będą mieli jeszcze zapytania jakieś do kto, czy któryś z 

kierowników według Państwa Radnych powinien jeszcze zostać? Nie wiem, bo tu Pan 

Przewodniczący. 

Radny Z. Bania - ja prawdopodobnie do Pana będę miał pytania, do Pana Panie Adamczyk. 

Wójt Gminy Lyski - czyli, czyli rozumiem, że reszta może iść tak, czy ktoś z Państwa jeszcze 

będzie miał pytania do pozostałych pracowników. 

Radny G. Dudek - jeżeli macie Państwo jakieś pytania do pracowników, to proszę je w tej chwili 

zadać. No to możecie Państwo iść. 

Wójt Gminy Lyski – tak, tak Pani Kasiu z mojej strony jak najbardziej, no nie. 

Radny G. Dudek – możecie Państwo iść. 

Mieszkaniec sołectwa Raszczyc – znaczy Panie Przewodniczący, czy pytania do Wicewójta też 

mogą być, bo też uważam, że niepotrzebnie tu będę siedział jak taka dyskusja tu ma być, wydaje 

mi się, że jest to przykre, że Pana odwołują, no ale z drugiej strony takie są prawa demokracji 

więc… 

Radny G. Dudek - Panie Edwardzie, niech mi Pan uwierzy, że ja to przeżyję, ale jak Pan ma pytanie, 

to proszę bardzo do Pana Wicewójta.  

Mieszkaniec sołectwa Raszczyc – w związku z powyższym mam pytanie do Pana Wicewójta, w 

ubiegłym roku w sierpniu zaczął się cyrk z Podlesiem po dojściu do, po dojściu do spotkania 7 

sierpnia, było spotkanie na Podlesiu był Pan jeden, drugi, ja i pracownicy urzędu, pracownik Straży 

Gminnej i została spisana notatka, do której nas nie dopuszczono po czasie faktem okazało się, że 

w tej notatce był zapis, że nie ma, że tam nie stwierdzili u góry azbestu u góry, ok. Dobrze, ale w 
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październiku się azbest pokazał. Zadałem do Pana Wójta pytanie na jednej sesji i 2 pytania na 

piśmie, czy Urząd wyjaśnił, jak w czasie pomiędzy 7 sierpnia a październiku, kiedy myśmy tam 

byli, ten azbest się tam znalazł i kto go przywiózł, bo skoro go nie było w tamtym ja twierdzę, że 

był, ale skoro notacja jest napisane, że go nie było, to znaczy, że ktoś go przywiózł i do tej pory 

nie dostałem na to odpowiedzi. I prosiłbym, bo to było w ostatnim piśmie, które napisałem i też 

odpowiedź była enigmatyczna. Przekazałem ją również Pani Wójt oczekuję odpowiedzi w tej 

materii. Jeszcze jeden temat to Pana Wicewójta. Panie Wicewójcie artykuł 10 chyba paragraf 2 

reguluje sposób otrzymywania informacji publicznej i nie każdy, nie każda informacja publiczna 

musi być składana na wniosek pisemny może być telefonicznie, ustnie i tak dalej. Pani Mecenas 

chyba to potwierdzi i mam pytanie do Pani Radnej z Dzimierza, Pani od października, a ja od 

stycznia na pewno albo może od grudnia oczekuję od Pani odpowiedzi, co to było z tym Mikołajem 

i czy Pani w końcu wyjaśniła ilość tych osób, bo to wstyd powiedzieć za dużo, za mało. Ja Pani 

przedstawiłem materiał, który mówi poprzednia była Pani Kierownik ośrodka, ile było dzieci, a 

Pani powiedziała, nie wiem na hura swoje, no ja bym bynajmniej na Pani miejscu powiedział, 

przepraszam, że wprowadziłem wszystkich błąd, a Pani nawet tego nie zrobi, dziękuję. To jest 

wszystko z mojej strony, dziękuję,  

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek – czyli to wszystko tak? Dobrze Szanowni 

Państwo czyli wracamy do tego naszego tematu do odwołania mnie z funkcji Przewodniczącego 

Rady Gminy Lyski. Szanowni Państwo, cóż ja mogę jeszcze powiedzieć, powiem tak, że no 

dowiedziałem się oczywiście o przyczynach faktycznych mojego odwołania, jest mi miło, że nie 

zarzucacie mi braku kompetencji i braku wiedzy. Natomiast  cóż mogę powiedzieć, kolejny raz 

wiedza, kompetencja oraz doświadczenie przegrywa z czym? To sobie sami już możecie 

odpowiedzieć. Za chwilę Szanowni Państwo zostanę odwołany z funkcji Przewodniczącego Rady 

Gminy Lyski, a to na tym krześle zasiądzie Pan Radny Staniek, a jego Zastępcą będzie Pan Bugdol. 

Takie ustalenia zrobiliście sobie przy zielonym stoliku, prawdopodobnie w jednym z pokojów w 

Urzędzie Gminy Lyski, ale do tego macie pełne prawo, tak jak Pan powiedział, a Szanowni 

Państwo większość macie dopiero od miesiąca, od kiedy Pan Radny Zbigniew Bugdol postanowił 

opuścić Klub Zrównoważony Rozwój Gminy Lyski i przejść do grupy Radnych skupionych wokół 

Pani Wójt. Właściwie to ja mam wszystko. Jeszcze chciałbym coś dodać, iż Szanowni Państwo, 

możecie zawsze na mnie liczyć, jako radny będę działał, działałem i będę działał dla dobra swoich 

wyborców, moich wyborców oraz pozostałych mieszkańców Gminy Lyski. Chciałbym przy okazji 

podziękować, bo to jest już prawdopodobnie moje ostatnie wystąpienie publiczne jako 

Przewodniczący Rady, chciałbym podziękować naprawdę wszystkim, wszystkim, a przede 

wszystkim chciałbym podziękować pracownikom Urzędu Gminy Lyski, chciałbym podziękować 

także pracownikom jednostek organizacyjnych Lyski, którzy przez ten rok czasu współpracowali 
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ze mną, jesteście fantastycznymi ludźmi i dzięki Wam ta Gmina jeszcze funkcjonuje, dziękuję 

bardzo.  

Radna S. Kluger - Kustoś – ponieważ są dwie takie uchwały, jedna odwołująca Pana 

Przewodniczącego, a druga odwołująca Pana Wiceprzewodniczącego, Szanowni Państwo jako 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gminy , Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji 

Rady Gminy Lyski, pragnę jasno wyrazić swój sprzeciw wobec przygotowanych dotyczących 

odwołania Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. Oboje pełnili swoją funkcję w 

sposób niezwykle kompetentny i merytoryczny, wykazując się wysoką kulturą pracy i 

profesjonalizmem. Ich działania przyczyniły się do studzenia emocji wśród radnych i zapewniały 

sprawne oraz rzeczowe prowadzenie sesji. Stali na straży zasad, które powinny prześwitywać w 

pracy naszej rady, szacunku, merytoryki, odpowiedzialności, dlatego nie znajduję uzasadnienia dla 

tych uchwał i wyrażam swoje zdecydowany sprzeciw wobec ich przyjęcia.      

Radna I. Homola - Panie Przewodniczący, szczerze wcześniej Pan zadał pytanie, dlaczego tak, a 

nie inaczej nasza decyzja, to powiedziałam, że zwyczajowe jest, że po prostu mamy większość w 

Radzie, no i wtedy to jest już tak przyjęte ogólnie, że wtedy powinien być nasz Przewodniczący, 

nie chciałam wracać do tych starych spraw, o których Pan powiedział, natomiast chcę przypomnieć 

Panu tylko tyle, że ja też starowałam właśnie z Pana ramienia i Pan dobrze wie, że wtedy to nie są 

jakieś żale bo coś co było to już nie ma co do tego wracać ale ja powiem szczerze, że Pan mnie 

nawet osobiście nie powiadomił, że Pan chce przyjąć stanowisko Wicewójta. Napisał mi Pan wtedy 

smsa, wiemy o tym, że smsy mogą czasami nie dojść, ale wtedy doszedł i przypomina Pan sobie, 

że długo pisaliśmy, ja długo Pana też prosiłam, żeby tą decyzję zmienić, bo powiem szczerze, no 

też byłam tym niezmiernie zaskoczona. Też nie chciałam, mówiłam, że będzie Pan 

Przewodniczącym Rady i idziemy dalej, tak. I też w tym momencie powiem szczerze no nie było 

tych rozmów. Także to tylko tyle w ramach przypomnienia. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek – Pani Radna, Pani przedstawiła inną wersję, ja 

przedstawiłem inną wersję, a wszystko to działo się naprawdę 5 lat temu i ja nie mam zamiaru do 

tego wracać, ja już nie pamiętam czy wysłałem do Pani smsa, czy rozmawiałem, czy  rozmawiałem 

z Panią. 

Radna I. Homola – nie rozmawiał Pan ze mną.       

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek – naprawdę być może powiadomiłem Państwa w 

inny sposób, ale naprawdę tego nie pamiętam.  

Radny Z. Bania – witam serdecznie, Szanowni Państwo, Szanowni mieszkańcy, chciałbym 

poinformować dzisiaj, że 14 lutego 2025 roku dostałem od Pana Zbigniewa Bugdola pismo, że 

występuje z naszego klubu, zapewniał mnie wtedy, że on jest z nami, on nas nie powiem 
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przysłowiowo nie zdradzi, on nie jest przeciwko zmianom w Radzie. Tutaj słyszę od wszystkich 

Radnych, prawie że bo wszyscy się tutaj do tego ustosunkowali, że macie większość, to ja mam 

pytanie do Pana Radnego Bugdola, od kiedy Pan jest w tej większości? 

Radny Z. Bugdol – Panie Wiceprzewodniczący, to że 14 lutego dałem wypowiedzenie to robiłem 

to w słusznej sprawie, bo staram się w miarę rozsądku robić wszystko dla dobra ogółu, dla 

mieszkańców i dla dobra gminy, żeby się mogła rozwijać, a to że Pan mi mówi że komuś coś 

komukolwiek obiecywałem, ja nikomu nic nie obiecywałem. W momencie w którym ja dałem 

wypowiedzenie usłyszałem od Pana, że jestem już od dłuższego czasu na odstrzale, różne inne 

rzeczy, jeszcze tego nie chcę teraz powiedzieć, ale po prostu jakby się Pan czuł, Pan nawet nie 

zaproponował, nie zaproponował w tym momencie, a tu byli wszyscy Radni z Zrównoważonego 

Rozwoju Gminy, żeby przyjść i porozmawiać. Nawet mi Pan tego nie zaproponował, prosto poszły 

obelgi, potem był lekki hejcik i na tym się kończy, wtedy podpisał mi to Pan te wypowiedzenie, 

obróciłem się i poszłem, proste.  

Radny Z. Bania – to ja Panu odpowiem, dlaczego Panu nie zaproponowałem tego, dlatego, że 

wcześniej już wiedzieliśmy, że Pan nas zdradził, bo te słowa padały z najwyższych władz 

tutejszego Urzędu Gminy, to jest raz. Dwa przyblokował nam Pan wszystkie zmiany jako 

Zrównoważonego Klubu w budżecie na 2025 rok. Ja Pana o wpół do szóstej rano mam to nagrane, 

przekonywałem, żeby Pan chociaż za jedną sprawą. 

Radny Z. Bugdol – a pytał się Pan mnie czy może mnie Pan nagrywać? 

Radny Z. Bania - zagłosował 16 grudnia, mam prawo dla swoich potrzeb nagrywać każdego. Mam 

prawo dla swoich potrzeb. Tak. 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo… 

Radny Z. Bania - i myśmy już dawno wiedzieli, z kim Pan współpracuje. Dawno żeśmy wiedzieli,  

Radny G. Dudek – Szanowni Państwo  

Radny Z. Bugdol – całe, całe szczęście, że tak się stało, a nie inaczej, muszę powiedzieć z tym 

budżetem. 

Radny Z. Bania - te reszty. 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, Szanowni Państwo, ja przerwę już tę dyskusję, Panie Radny, 

Bugdol. Zrobił Pan tak, jak Pan zrobił wyborcy, Pana ocenią i tyle, wszystkich nas ocenią, 

wszystkich nas ocenią. Natomiast z mojej strony Pana zachowanie, no było nieodpowiednie. Był 

Pan w grupie pewnych osób, został Pan z tego Komitetu wyborczego, został Pan Radnym, postąpił 

Pan później, tak jak Pan postąpił. Według mnie Pana zachowania jest, Pana zachowanie jest 
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naganne i to jest moja ocena. Ale co Pan o tym myśli, co Pan dalej zrobi, Pan Radny Staniek na 

pewno ma inne zdanie, to już to już trudno. Niech Pan z tym żyje, niech się Pan z tym gryzie. I 

teraz, Szanowni Państwo, przechodzimy już do wyboru Komisji Skrutacyjnej, żeby kończyć, żeby 

skończyć ten temat. Proszę o podawanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Sebastian Staniek zaproponował Radną Mirelę Gawlik.  

Radna Mirela Gawlik wyraziła zgodę. 

Radna Izabela Homola zaproponowała Radnego Adama Dyakowskiego.  

Radny Adam Dyakowski wyraził zgodę.  

Radny Sebastian Staniek zaproponował Radnego Pawła Hajok. 

Radny Paweł Hajok nie wyraził zgody.  

Radna Izabela Homola zaproponowała Radną Monikę Lazar. 

Radna Monika Lazar nie wyraziła zgody. 

Radna Izabela Homola zaproponowała Radną Annę Salich. 

Radna Anna Salich wyraziła zgodę.  

Radny G. Dudek – poinformował, iż ta Komisja Skrutacyjna zostanie powołana do wszystkich 

głosowań tajnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie 3 osobowy skład Komisji 

Skrutacyjnej: Mirela Gawlik, Adam Dyakowski, Anna Salich. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (1) 

Monika Lazar 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (0) 

Radny G. Dudek - może teraz poproszę Panią Mecenas o powiedzenie, w jaki sposób będzie 

przebiegało to głosowanie, a później ogłoszę przerwę. 

Radca Prawny P. J. Czaja - Szanowni Państwo tytułem wyjaśnienia pragnę wskazać, że głosowanie 

nad odwołaniem przewodniczącego lub zastępcy odbywa się wedle reguł określonych dla 

powołania, czyli w głosowaniu tajnym, dla podjęcia uchwały o odwołanie niezbędne jest uzyskanie 

bezwzględnej większości głosów w obecności połowy ustawowego składu rady. Uchwała o 

odwołaniu przewodniczącego lub zastępcy jest skuteczna natychmiast. Po ogłoszeniu wyników 

głosowania dotychczasowy przewodniczący lub zastępca traci swą funkcję, co oznacza też utratę 

uprawnienia do prowadzenia obrad rady. 

Regulamin głosowania na Przewodniczącego Rady i na Wiceprzewodniczącego Rady zgodnie ze 

Statutem Gminy przedstawiła Radca Prawny. 

 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, jeszcze gwoli uzupełnienia tutaj wypowiedzi, 

zgodnie z paragrafem 34 ustęp 6 Statutu Gminy Lyski, komisja skrutacyjna przed przystąpieniem 

do głosowania objaśnia sposób głosowania, wobec czego jak już będziemy mieli listy kandydatów 

to wtedy właśnie członkowie komisji objaśnią w jaki sposób mają Państwo oddać głos. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski ogłosił przerwę.  

PO PRZERWIE  

Radny A. Dyakowski - tak więc zostałem wyłoniony z naszego grona jako Przewodniczący 

Komisji Skrutacyjnej. Odczytał pytanie na karcie do głosowanie: „Czy jesteś za odwołaniem 

Grzegorza Dudka z funkcji Przewodniczącego Rady Gminy Lyski?”. 

Komisja Skrutacyjna sprawdziła czy urna do głosowania jest pusta i przystąpiła do 

przeprowadzenia tajnego głosowania.  

Komisja Skrutacyjna odczytywała nazwiska radnych, radni wyczytani proszę by podchodzili do 

Komisji Skrutacyjnej, by odebrać kartę do głosowania, po dokonaniu skreślenia kartę wrzucali do 

urny. 

 

Radny G. Dudek - proszę, by Komisja Skrutacyjna udała się liczyć głosy do osobnego 

pomieszczenia, w związku z tym ogłaszam przerwę. 

 

PO PRZERWIE 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z głosowania tajnego na 

odwołanie Przewodniczącego Rady Gminy Lyski.  
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Komisja stwierdza, że w wyniku głosowania tajnego radny Grzegorz Dudek został odwołany 

z funkcji przewodniczącego rady gminy. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, jeszcze raz, kolejny raz chciałbym 

wszystkim podziękować tym, którzy przez ten rok czasu współpracowali ze mną i tak jak 

powiedziałem tutaj zwracam się do moich wyborców, możecie zawsze na mnie liczyć, szczególnie 

wyborców z miejscowości Zwonowic, że będę zawsze współpracował dla dobra waszych, dla 

dobra nas i dla dobra tej całej gminy. Tym bardziej, że z tą gminą jestem związany naprawdę od 15 

lat i naprawdę leży mi dobro mieszkańców gminy na sercu. Dlatego jeszcze raz dziękuję bardzo. 

Wójt Gminy Lyski – z ramienia naszego tutaj i Wice wójta również dziękujemy za współpracę.  

 6) wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lyski P. Z. Bania - w związku z zaistniałą sytuacją przejmuję 

na moment prowadzenie sesji. Poproszę Komisję Skrutacyjna, aby sobie usiadła, bo to 2, 3 minutki 

potrwa. Mamy kolejny punkt: wybór Przewodniczącego Rady Gminy Lyski, wnioskodawca 7 

radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lyski P. Z. Bania – odczytał ww. projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

- zgłaszanie kandydatów, 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lyski - proszę Radnych o podawanie nazwisk kandydatów na 

Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Radny Łukasz Harazim zaproponował kandydaturę Sebastiana Staniek. 

Radny Sebastian Staniek wyraził zgodę.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lyski - czy jeszcze ktoś chce kogoś podać? Nie widzę, to 

poprosiłbym teraz o uzasadnienie tej decyzji. 

 

Radny S. Staniek - której decyzji? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lyski - tej decyzji o kandydaturze.  

 

Radny Ł. Harazim - rozumiem, że ja tak? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lyski – ktokolwiek. 

 

Radny Ł. Harazim - zgłaszam kandydaturę Pana Radnego Staniek, ponieważ wykazuje się 

największym doświadczeniem z całej naszej tutaj ekipy, dziękuję. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lyski zapytał czy ktoś chce coś dodać? Wobec braku głosów, 

zamknął listę kandydatów na Przewodniczącego Rady. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lyski poprosił, by Komisja Skrutacyjna udała się do osobnego 

pomieszczenia w celu przygotowania kart do głosowania, w związku z tym Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy Lyski ogłosił przerwę. 

 

PO PRZERWIE 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej P. A. Dyakowski – poinformował, iż zgodnie ze Statutem 

Gminy Lyski, paragraf 35: 

1. karty do głosowania w przypadku zgłoszenia jednego kandydata, sporządzone według jednolitej 

formy, zawierają zapis karta do głosowania na przewodniczącego rady gminy oraz wskazanie 

imienia i nazwiska kandydata na, tam będzie Sebastian Staniek. Obok nazwiska z prawej strony 

umieszcza się 3 jednakowe kratki jedna pod wyrazem „za”, druga pod wyrazem „przeciw”, trzecia 

pod wyrazem „wstrzymuje się”. 

2. Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaku x tylko w jednej kratce pod wyrazem „za”, 

albo „przeciw”, albo „wstrzymuje się”  

3. Głos jest nieważny, jeżeli Radny na karcie do głosowania postawi znak x jednocześnie w 2 lub 

3 kratkach, nie postawi znaku w żadnej kratce. 

Komisja Skrutacyjna sprawdziła urnę i przystąpiła do przeprowadzenia głosowania.  

 

- przeprowadzenie głosowania tajnego, 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lyski poprosił, by Komisja Skrutacyjna odczytywała nazwiska 

radnych, radni wyczytani proszę by podchodzili, by odebrać kartę do głosowania, po dokonaniu 

skreślenia kartę wrzucali do urny. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lyski - proszę, by Komisja Skrutacyjna udała się liczyć głosy 

do osobnego pomieszczenia, w związku z tym ogłaszam przerwę. 

 

PO PRZERWIE 

- ogłoszenie wyników głosowania tajnego. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej P. A. Dyakowski – odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej 

z dnia 28.04.2025 r. dot. wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Lyski. Protokół stanowi zał. do 

protokołu sesji. 

Komisja stwierdza, że w wyniku głosowania tajnego Przewodniczącym Rady Gminy Lyski 

został wybrany Sebastian Staniek. 



 

26 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lyski P. Z. Bania przekazał prowadzenie sesji nowo 

wybranemu Przewodniczącemu Rady Gminy Lyski P. S. Staniek. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. S. Staniek - dziękuję tym wszystkim, którzy zaufali mi i 

powierzyli mi tak bardzo ważną funkcję w tej Radzie. Będę starał się, żeby dla wszystkich być 

Przewodniczącym, żeby nie dzielić Rady, tylko żeby ją łączyć. 

 7) odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. S. Staniek – odczytał ww. projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem i zapytał czy ktoś ma pytania do odczytanego projektu uchwały? 

Radny Z. Bania – jako, że dotyczy to mojej osoby, Szanowni Radni, Szanowni Mieszkańcy, 

chciałbym wszystkim Radnym podziękować za współpracę. Jako Wiceprzewodniczący chciałbym 

też poinformować, że te praktyki miały miejsce już też 5 lat temu, też Radny z Bogunic Pan 

Grzegorz Szulik został w takich samych okolicznościach, jak ja dzisiaj odwołany jest to przykre. 

Jestem od 16 lat w Bogunicach i tam działałem w Radzie Sołeckiej. Mieszkańcy Bogunic mnie 

znają, zaufali mi, w tej Radzie, byłem jednym radnym i sołtysem. To też o czymś świadczy. Dali 

mi mandat zaufania, ja uszanuję demokrację, uszanuję tą większość, ale zapewniam Państwa, 

wszystkich mieszkańców całej gminy, że moje działanie się teraz uwydatni, bo ta sytuacja 

determinuje mnie do jeszcze większego działania i będę jeszcze bardziej działać, nie tylko na 

terenie sołectwa Bogunice, gdzie działam codziennie, ale zacznę teraz działać jeszcze na terenie 

innych sołectw, bo niestety, ale sytuacja tego wymaga. Także dziękuję za współpracę i myślę, że 

wszyscy mieszkańcy mogą się do mnie zwracać z każdym problemem tak jak było do tej pory, 

dziękuję. 

Wyszła Radna Monika Lazar. Obecnych 14 Radnych. 

Radny S. Staniek - czy ktoś jeszcze chce zabrać głos w tej sprawie? Jeżeli nie ma pytań to proszę 

Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania.  

Radny A. Dyakowski – karty do głosowania mamy już przygotowane. Pani Mecenas mniej więcej 

przedstawiła na samym początku jak wygląda głosowanie za odwołaniem.  Odczytał pytanie na 

karcie do głosowanie: „Czy jesteś za odwołaniem Zbigniewa Bania z funkcji 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Lyski?”. W jednym z kwadratów należy wstawić „x”. 

Doszła Radna Monika Lazar. Obecnych 15 radnych. 

Komisja Skrutacyjna sprawdziła urnę i przystąpiła do przeprowadzenia tajnego głosowania.  

Komisja Skrutacyjna odczytywała nazwiska radnych, radni wyczytani podchodzili do Komisji 

Skrutacyjnej, by odebrać kartę do głosowania, po dokonaniu skreślenia kartę wrzucali do urny. 
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Radny S. Staniek - proszę, by Komisja Skrutacyjna udała się liczyć głosy do osobnego 

pomieszczenia, w związku z tym ogłaszam przerwę. 

 

PO PRZERWIE 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z dnia 28.04.2025 r.  z 

głosowania tajnego na odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Lyski.  

Komisja stwierdza, że w wyniku głosowania tajnego radny Zbigniew Bania został odwołany 

z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

 8) wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Przewodniczący Rady Gminy P. S. Staniek – odczytał ww. projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem.  

 

- zgłaszanie kandydatów, 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski zaproponował kandydaturę Zbigniewa Bugdol.  

Radny Zbigniew Bugdol wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. S. Staniek - uzasadniamy to tym, że Pan Radny, tak jak i 

my, chce działać dla dobra, nie dla dzielenia rady i mieszkańców, tylko dla dobra naszej gminy. 

Dlatego też uważamy, że będzie spokojnym wiceprzewodniczącym, który będzie prowadził 

wspólnie nasze posiedzenia, dziękuję. Czy ktoś jeszcze chce w tej sprawie zabrać głos? 

 

Radny Z. Bania - proszę Panie Przewodniczący, my tu wszyscy pracujemy dla dobra gminy. Tak 

myślę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. S. Staniek - tak zgadzam się, dziękuję za informację. Czy 

jeszcze ktoś chce zabrać w tej sprawie głos. Jeżeli nie, to poproszę Pana Przewodniczącego Komisji 

Skrutacyjnej o przeprowadzenie głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. S. Staniek zapytał: czy są  inne kandydatury i wobec ich 

braku zamknął listę kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady i poprosił o przygotowanie kart 

do głosowania, w związku z tym Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

 

PO PRZERWIE 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej P. A. Dyakowski –poinformował, iż zgodnie ze Statutem 

Gminy Lyski, paragraf 35: 

1. karty do głosowania w przypadku zgłoszenia jednego kandydata, sporządzone według jednolitej 

formy, zawierają zapis karta do głosowania na wiceprzewodniczącego rady gminy oraz wskazanie 

imienia i nazwiska kandydata na Zbigniew Bugdol. Obok nazwiska z prawej strony umieszcza się 
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3 jednakowe kratki jedna pod wyrazem „za”, druga pod wyrazem „przeciw”, trzecia pod wyrazem 

„wstrzymuje się”. 

2. Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaku x tylko w jednej kratce pod wyrazem „za”, 

albo „przeciw”, albo „wstrzymuje się”  

3. Głos jest nieważny, jeżeli Radny na karcie do głosowania postawi znak x jednocześnie w 2 lub 

3 kratkach, nie postawi znaku w żadnej kratce. 

Komisja Skrutacyjna sprawdziła urnę i przystąpiła do przeprowadzenia głosowania.  

 

- przeprowadzenie głosowania tajnego, 

Komisja Skrutacyjna odczytywała nazwiska radnych, radni wyczytani podchodzili do Komisji 

Skrutacyjnej, by odebrać kartę do głosowania i po dokonaniu skreślenia kartę wrzucali do urny. 
 

Następnie Komisja Skrutacyjna udała się liczyć głosy do osobnego pomieszczenia, w związku z 

tym Przewodniczący Rady Gminy Lyski ogłosił przerwę. 

 

PO PRZERWIE 

- ogłoszenie wyników głosowania tajnego. 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z dnia 28.04.2025 r. z 

głosowania tajnego na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Lyski. Protokół stanowi załącznik do 

materiałów. 

Wiceprzewodniczącym Rady Gminy Lyski został wybrany Radny Zbigniew Bugdol.  

 

Radny Z. Bugdol - dziękuję bardzo radnym za zaufanie. Będę starał się robić wszystko, co 

najlepsze dla dobra ogółu. Będę starał się także współpracować z Panią Wójt jak najlepiej, z 

Przewodniczącym oraz wszystkimi pracownikami Urzędu, dziękuję bardzo. 

Radny S. Staniek - ja też gratuluję Panu Wiceprzewodniczącemu, zapraszam czy może Pan sobie 

tutaj usiąść? Przechodzimy do kolejnego pakietu uchwał. 

Radny Z. Bania - Panie Przewodniczący, jeszcze chciałem zabrać głos.  

Radny S. Staniek - tak, proszę.  

Radny Z. Bania - jako Przewodniczący Klubu Zrównoważony Rozwój Gminy Lyski zostałem 

jakby poproszony w tej sytuacji bośmy oczywiście szybciej wiedzieli, bo sygnały żeśmy dostawali 

z każdej strony, co dzisiaj się stanie. I w związku z zaistniałą sytuacją chciałbym parę zdań 

powiedzieć. Nasz klub dalej będzie działać, dalej będzie występować z projektami i dalej będziemy 

próbować realizować nasze plany. Niestety Pan Radny Bugdol nie dał nam w budżecie na 2025 

rok wnieść naszych poprawek, które naszym zdaniem były bardzo sensowne. Budżet zeszłoroczny 

był konstruowany poprzez poprzedniego wójta, poprzednią radę. Ten budżet był przyhamowany 
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przez radnego Bugdola. Jest wiele, wiele, wiele osób zniesmaczonych tą sytuacją. My jako Radni 

tego klubu niestety, ale będziemy musieli w mniejszości działać i społeczeństwu przekazywać co 

się stało. Zostałem zobligowany do przekazania Panu Bugdolowi prezentu i to nie jest moja 

złośliwość tutaj, bo ja chcę z każdym współpracować, ale te setki osób, które pracowały i myśmy 

pracowali na ten klub zostało niestety, ale w dniu dzisiejszym potraktowane, tak jak potraktowane. 

Także zostałem zobligowany przez wiele osób i to inteligentnych, mądrych i właściwie z każdego 

sołectwa do przekazania tego prezentu. 

Radny Z. Bania przekazał prezent Radnemu Z. Bugdolowi.  

Radny Z. Bugdol - dziękuję bardzo. 

Radny S. Staniek  - czy Pan Przewodniczący klubu chce jeszcze coś powiedzieć?  

Radny Z. Bania – jeszcze, jeszcze raz podkreślam, że to była inicjatywa mieszkańców, 

społeczeństwa, nie moja, żeby Pani Wójt sobie nie myślała, że ja gram do jakiejś innej bramki. Ja 

też chcę dla tej gminy jak najwięcej zrobić dobrego. Dziękuję. Interesuje mnie, jeszcze się dzisiaj 

odniosę do pewnych rzeczy, bo muszę nie. 

Radny S. Staniek - czy jeszcze ktoś chce w tej sprawie zabrać głos? Jeżeli nie, to dziękuję Panu 

Przewodniczącemu, przechodzimy do głosowania nad kolejnym pakietem uchwał. 

9) ustalenia składu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Rady Gminy Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy P. S. Staniek – odczytał ww. projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem.  

Radny S. Staniek Panie Przewodniczący, będą wolne głosy to można podyskutować. Ja Panu nie 

przeszkadzałem.  

Radny S. Staniek - na wspólnym posiedzeniu, wspólnym posiedzeniu komisji, tak żeśmy 

zaproponowali, iż w komisji gospodarki właśnie tej komunalnej będzie taka była propozycja: 

Pan Radny Zbigniew Bania, czy pan wyraża zgodę? 

Radny Z. Bania - na dzień dzisiejszy muszę się zastanowić nad tym, ani tak ani nie, mam dość 

obowiązków. Powiedziałem, że będę teraz działać szerzej na terenie całej gminy, muszę się z tym 

przespać. 

Radny S. Staniek - to ja mam pytanie, dlaczego dzwonił Pan do mnie po komisjach, dlaczego Pan 

mi tego nie powiedział? Pan zapytał mnie wtedy, że co Pan będzie robił w tej komisji, więc 

odpowiedziałem Panu. 
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Radny Z. Bania - w zeszłym roku, żeśmy 3 tygodnie ustalali komisje z Panem, a Pan na koniec mi 

powiedział, a resztę resztę zobaczymy i dzisiaj zobaczyłem resztę. Także ja naprawdę się nie 

migam, działam. Ja dzisiaj miałem być w innym miejscu już o tej porze, obiecałem mieszkańcom, 

także ja mam kupę roboty, nie migam się, muszę się z tym przespać, powiedziałem. 

Radny S. Staniek - dobrze, niech Pan z tym się prześpi jak najbardziej. Tylko Pan musi też 

wiedzieć, że musi Pan być w jakiejś tam komisji, w komisjach nie. 

Radny Z. Bania - Panie Przewodniczący, jestem w komisji z Panem, to chyba Pana pamięć 

szwankuje.  

Radny S. Staniek – tak wiem. 

Radny Z. Bania – tak, tak jestem z Panem w komisji. 

Radny S. Staniek - i Pan tak będzie przez cały czas, tak się ze mną przekomarzał, na tym to polega. 

Radny Z. Bania - no nie, bo jak Pan nie wie, że ja jestem z Panem w komisji. To ja nie wiem jak z 

Pana pamięcią. 

Radny S. Staniek - dalej członkiem Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony 

Środowiska jest Pan Adam Dyakowski, czy Pan wyraża zgodę tak, czy nie wyraża Pan zgodę? 

Radny A. Dyakowski - tak, tak. 

Radny S. Staniek - jest również propozycja Pan Wojciech, Radny Wojciech Paprotny. Czy Pan 

wyraża zgodę?  

Radny W. Paprotny – tak, wyrażam zgodę. 

Rany S. Staniek - jest też członkiem Pan Łukasz Harazim. Czy Pan wyraża zgodę? 

Radny Ł. Harazim - tak, wyrażam zgodę. 

Radny S. Staniek - dziękuję i Pan Radny Krzysztof Korecki, czy Pan wyraża zgodę? 

Radny K. Korecki – tak, wyrażam zgodę.   

Radny S. Staniek - dziękuję i teraz mam pytanie, bo w takim razie jeżeli komisja ma 5 członków, 

jeden z proponowanych kandydatów nie wyraził zgody. Czy my możemy to przegłosować, czy też 

musimy powołać kogoś jeszcze, z radnych kogoś innego? 

Radca Prawny P. J. Czaja - skład komisji ma być pięcioosobowy tak, no to musi być piąta osoba. 
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Radny S. Staniek – ok, pytanie, kto jeszcze jest chętny do tego, żeby być w Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Komunikacji, Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz 

Samorządów Rady Gminy Lyski? 

Radny Z. Bania -  widzę, że Pan mi już nie daje szansy. Pan mi już zamknął drzwi do tej komisji, 

tak? 

Radny S. Staniek - ale Panie Radny, my mamy… 

Radny Z. Bania - ja Pana prosiłem, że się muszę przespać. 

Radny S. Staniek - i my mamy tą decyzję, my mamy. 

Radny Z. Bania – są poważne decyzje. 

Radny S. Staniek - my mamy tą uchwałę dzisiaj wycofać, jak Pan sobie to wyobraża, Pan wiedział 

na komisjach. Miał Pan kilka dni na to, żeby się, kontaktował się Pan ze mną. Powiedziałem Panu 

bardzo spokojnie o tym i wtedy Pan mi tego nie powiedział. 

Radny Z. Bania – powiedziałem, że się muszę zastanowić i dalej się zastanawiam, bo Pan mówię, 

że się zastanawiam. 

Radny S. Staniek - jak długo Pan się będzie zastanawiał? 

Radny Z. Bania - myślę, że do tygodnia dam odpowiedź na piśmie. 

Radny S. Staniek - więc Pani Gosiu, my musimy tą uchwałę wycofać, bo nie ma możliwości dzisiaj. 

Znaczy, mam nadzieję, że takie obstrukcje nie będziemy robili ciągle. Tutaj przy tych wszystkich 

innych uchwałach, ale zapytam jeszcze raz, czy ktoś inny jest jeszcze jakiś kandydat, kto chciałby 

w tej komisji być? 

Inspektor P. M. Duda - znaczy no ja nie wiem, to będzie zaburzona praca całej Rady i Komisji, bo 

są kolejne uchwały, w których też jest zmiana składów osobowych i przewodniczących. Nie wiem 

Pani Justyno, może przerwa?  

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. S. Staniek ogłosił 5 minut przerwy.  

PO PRZERWIE 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. S. Staniek -  po konsultacjach grupa Radnych Łukasz 

Harazim,  Małgorzata Nowak, Anna Salich, Wojciech Paprotny, Izabela Homola, Mirela Gawlik, 

Sebastian Staniek zdejmujemy z porządku obrad, chcielibyśmy zdjąć z porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, 
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Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Gminy Lyski. 

Pani Gosia nam przygotuje głosowanie.  

Radny P. Hajok - bo jak zdejmiemy ten punkt, to chyba trzeba byłoby też zdjąć od razu wybór 

przewodniczącego tej komisji, jak nie będzie składu osobowego. 

Radny S. Staniek – nie, nie, nie Panie Przewodniczący przewodniczącego, będziemy wybierali 

panie radny przewodniczącego, będziemy wybierali pani Gosia nam przygotuje. 

Radny P. Hajok - ale jak nie będzie ustalony skład komisji to jak będziemy? 

Radny S. Staniek - jakby skład komisji pozostał bez zmian, tak. Tylko będzie zmiana 

Przewodniczącego. 

Radny P. Hajok - ten stary zostaje bez zmian, a dobra. 

Radny S. Staniek - czy jeszcze ktoś chce w tej sprawie zabrać głos? Większością głosów musimy 

to, bezwzględną większością głosów. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. S. Staniek poddał pod głosowanie zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Komunikacji, Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego 

oraz Samorządów Rady Gminy Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, 

Sebastian Staniek 

PRZECIW (2) 

Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paweł Hajok 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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 10) wyboru Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Rady Gminy 

Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy P. S. Staniek – odczytał ww. projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem i zapytał czy są pytania? 

 

Radny P. Hajok - ale Panie Przewodniczący można zadać pytanie, bo jeszcze nie został w ogóle 

odwołany były przewodniczący. 

Radny S. Staniek – utracił moc, jeżeli został wybrany na przewodniczącego lub 

wiceprzewodniczącego. 

Radny P. Hajok - czyli nie może Pan Bugdol być przewodniczącym, bo został 

wiceprzewodniczącym rady, dziękuję bardzo. 

Radny S. Staniek - naszym kandydatem na Przewodniczącego jest Pan Radny Wojciech Paprotny. 

Z tych członków, którzy tam są? Czy ktoś ma jeszcze jakiś innych kandydatów. Czy Pan Wojtek 

wyraża na to zgodę? 

Radny W. Paprotny - tak zgadzam się. 

Radny S. Staniek- dziękuję. Czy wśród członków jeszcze ktoś inny?  

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyboru Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Rady Gminy Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Zbigniew Bugdol, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, Łukasz Harazim, Izabela 

Homola, Krzysztof Korecki, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian 

Staniek 

PRZECIW (4) 

Zbigniew Bania, Grzegorz Dudek, Sylwia Kluger-Kustoś, Monika Lazar 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 11) ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy P. S. Staniek – odczytał ww. projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem.  

 

Radny S. Staniek - do tej Komisji taka była propozycja, w zamian za mnie był Pan Radny Grzegorz 

Dudek, czy Pan wyraża zgodę? 

Radny G. Dudek – wyrażam zgodę. 

Radny S. Staniek – dziękuję, więc jeżeli tak, to chciałbym przeczytać skład tej komisji, więc byłby 

tak, Pan Radny Grzegorz Dudek, Pan Radny Krzysztof Korecki, Pani Radna Mirela Gawlik i Pan 

Radny Łukasz Harazim. I teraz byśmy to przegłosowali, czy wszyscy członkowie wyrażają zgodę 

na to żeby być? 

Radny Łukasz Harazim - wyrażam zgodę. 

Radna Mirela Gawlik - wyrażam zgodę. 

Radny Krzysztof Korecki - wyrażam zgodę. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, 

Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Sylwia Kluger-Kustoś 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

  

12) wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy P. S. Staniek – odczytał ww. projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem.  

 

Radny S. Staniek – zaproponował Radnego Łukasza Harazim. 

Radny Łukasz Harazim wyraził zgodę.  

Radna S. Kluger-Kustoś – zaproponowała kandydaturę Radnego Grzegorza Dudek. 

Radny Z. Bania – chciałbym to uzasadnić. Jest to Radny o największym stażu i największym 

doświadczeniu i taka osoba jest bardzo kompetentna i trzeba ją wykorzystać jako 

przewodniczącego. Dziękuję. 

Radny S. Staniek - zgadzam się, więc głosowanie będzie. 

Radny G. Dudek - Szanowny Panie Przewodniczący, jeszcze ja muszę wyrazić zgodę. Bardzo 

Państwu dziękuję za zaufanie, że pomyśleliście o mnie, jako przewodniczącym tej komisji, ale 

sami państwo wiecie, że nie mamy większości i uważam, że bezsensowne jest to akurat, abym 

kandydował na Przewodniczącego Rady Gminy także nie wyrażam zgody. Przepraszam petycji, 

przepraszam także, nie wyrażam zgody. 

Radny S. Staniek - szanuję tą decyzję, więc jeżeli nie ma innych, chyba że są jeszcze inne 

kandydatury? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Zbigniew Bugdol, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, Łukasz Harazim, Izabela 

Homola, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (2) 

Zbigniew Bania, Grzegorz Dudek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 13) ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy P. S. Staniek – odczytał ww. projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem.  

 

Radny S. Staniek – zaproponował zamiast Radnego Wojciecha Paprotnego Radną Annę Salich. 

 

Radna Anna Salich wyraziła zgodę. 

 

Radny S. Staniek - czy Pan Adam Dyakowski wyraża zgodę na dalsze bycie w tej komisji? 

Radny A. Dyakowski – wyrażam zgodę. 

Radny S. Staniek - czy Pani Małgorzata Nowak wyraża zgodę? 

Radna M. Nowak - wyrażam zgodę. 

Radny S. Staniek - więc jest 4 Państwa, tak? Przepraszam, Pani jest tu jako druga na liście, czy 

Pani Monika wyraża zgodę? 

Radna M. Lazar - tak, wyrażam zgodę. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.12. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, mam interpelację, Grzegorz Dudek Radny Rady Gminy 

Lyski. Interpelacja do Wójta Gminy Lyski na podstawie artykułu 24 ust. 3 i ust. 6 ustawy z dnia 8 

marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dziennik Ustaw 1990 nr 16, poz. 95 z późniejszymi 

zmianami) zwracam się z prośbą o zakup w ramach promocji Gminy Lyski 4 kompletów strojów 

z logo Gminy Lyski dla grupy kolarskiej Lyski MTB team. Grupa ta aktywnie promuje Gminę 

Lyski poprzez uczestnictwo w kolarskich zawodach sportowych na terenie Polski oraz uczestniczy 

w organizacji wyścigu kolarskiego MTB na terenie Gminy Lyski. Dotychczas posiadanie przez nie 

stroje zużyły się i wymagają wymiany na nowe. Dziękuję. 

Radny S. Staniek - dziękuję, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania, bo mamy tutaj do przeczytania 

korespondencję. 

Radny S. Kluger-Kustoś - ja mam też interpelację, muszę się tutaj podzielić mikrofonem. 

Interpelacja numer 7/2024 na podstawie artykułu 8 Uchwały RG.0007.25.2018 Rady Gminy Lyski 

z dnia 20 grudnia 2018 wnoszę interpelację w sprawie pilnej naprawy drogi przy zjeździe ulicy 

Rzuchowskiej w kierunku ulicy Sportowej w rejonie Ochotniczej Straży Pożarnej. Zgłoszenie to 

wynika z potrzeby zapewnienia właściwego stanu technicznego tego odcinka drogi w związku ze 

zbliżającymi się uroczystościami poświęcenia nowego wozu bojowego OSP. Wydarzenie to będzie 

miało charakter podniosły, uroczysty z udziałem mieszkańców, przedstawicieli władz oraz służb 

mundurowych. Dlatego szczególnie istotne jest, aby otoczenie, strażnicy oraz dojazd do niej były 

w odpowiednim stanie. Obecny stan nawierzchni w rejonie wspomnianego zjazdu pozostawia 

wiele do życzenia. Widoczne są ubytki, nierówności, uszkodzenia stwarzające ryzyko uszkodzenia 

pojazdu lub potknięcia. Zwracam się zatem z prośbą o niezwłoczne podjęcie działań mających na 

celu wyrównanie nawierzchni oraz poprawę jej stanu przed planowaną uroczystością. Tego typu 

wydarzenie to nie tylko święto lokalnej społeczności, ale również doskonała okazja do pokazania 
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dbałości o infrastrukturę i bezpieczeństwo mieszkańców. Komisja była na posiedzeniu i no nie 

przeczytał Pan całego protokołu, ale myślę, że na ulicy Sportowej Państwo byliście. 

Wyszedł Radny G. Dudek. Obecnych 14 Radnych. 

Radny Z. Bugdol - jest to w protokole i jest to zaznaczone tutaj także protokół jest. 

Radna S. Kluger-Kustoś - czyli faktycznie cała komisja także ma takie samo zdanie jak ja, że ta 

nawierzchnia powinna w tamtym miejscu zostać. 

Radny Z. Bugdol - w tamtym miejscu tak, przed remizą jest katastrofalna. 

Radna S. Kluger- Kustoś –i interpelacja nr 6 na podstawie tej samej uchwały dziękuję za otrzymaną 

odpowiedź na złożoną interpelację w sprawie lamp na przystanku autobusowym, z której wynika, 

że zaplanowana jest inwestycja umieszczenia 4 słupów z oprawami led, które będą zasilane 

poprzez panele słoneczne. Zgłaszam interpelację w imieniu mieszkańców, którzy wyrażają 

poważną wątpliwość co do efektywności tego rozwiązania, szczególnie w okresie zimowym. 

Zgłaszane obawy są uzasadnione. Zimą występują ograniczona liczba godzin nasłonecznienia, a 

dodatkowo często mamy do czynienia z zachmurzeniami, odpadami śniegu oraz niskim 

położeniem słońca nad horyzontem. Czynniki te mogą znacząco obniżać wydajność paneli 

fotowoltaicznych, co w efekcie może prowadzić do niedoświetlenia przystanku właśnie wtedy, gdy 

oświetlenie jest najbardziej potrzebne, czyli wczesnym rankiem. Kiedy i dzieci jadą tam do szkoły. 

Zwracam również uwagę, że mieszkańcy postulują wykonanie tradycyjnego przyłącza 

energetycznego. Taki sposób zasilania gwarantuje stabilne i niezawodne funkcjonowanie 

oświetlenia przez cały rok, niezależnie od warunków atmosferycznych. Co więcej, obecność 

stałego przyłącza stwarza techniczne możliwości dalszej rozbudowy infrastruktury przystankowej. 

W przyszłości może ono posłużyć do zasilania planowanego paczkomatu lub budowy wiaty 

piknikowej dla mieszkańców. W związku z powyższym proszę ponownie przeanalizowanie 

przyjętego rozwiązania oraz rozważenie wykonania przyłącza energetycznego do przystanku w 

miejsce instalacji oświetlenia solarnego. Uważam, że takie działanie lepiej odpowiada 

rzeczywistym potrzebom mieszkańcom i zapewni większe bezpieczeństwo oraz funkcjonalność 

przestrzeni publicznej. Dziękuję bardzo. 

Wyszła Radna S. Kluger – Kustoś. Obecnych 13 Radnych.  

Radny S. Staniek - dziękuję, czy ktoś chce do wypowiedzi Pani Radnej coś nie, ok czy ktoś z 

Państwa pań Radnych i panów Radnych chce jeszcze zabrać głos. Jeżeli nie, to zgodnie z tym co 

było na komisjach, przeczytam pismo Zarząd Dróg, Inwestycji i Remontów Powiatu Rybnickiego, 

z dnia 15 kwietnia 2025 roku. Pismo odnosi się do wypowiedzi radnego na sesji Rady Gminy Lyski 
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z dnia 27 marca 2025 r. dotyczące utrzymania porządku przy drogach powiatowych.  Pismo 

stanowi zał. do korespondencji przychodzącej.  

Radny Z. Bania - chciałbym się odnieść do tego jako sołtys od 2019 roku zostałem w maju 

wybrany. Już mi, jakby ten okres troszeczkę minął, ale 2020 rok, 2021, 2022 i 2023 z mojej 

inicjatywy i przy pomocy moich narzędzi osobiście te rowy na terenie zalesienia pomiędzy 

Bogunicami a Lyskami zostały czyszczone. Później zgłaszałem to do byłego Dyrektora Simona, z 

którym współpraca się układała nienagannie i dla i do naszej Gminy Lyski, gdzie był problem z 

wydłużeniem, ale jakoś żeśmy sobie radzili i te dziesiątki worków były wywożone. To jest 

pierwszy problem. Także współpracowałem ze Starostwem w tej sprawie z panem Simonem 

wielokrotnie na ten temat rozmawiałem. Jestem świadomy, które drogi są powiatowe, które są 

wojewódzkim na terenie naszej gminy i które są gminne. Pogoda w tym roku nas rozpieszczała, bo 

zimy praktycznie już w marcu nie było i naprawdę odcinek na terenie sołectwa Lyski, a nie 

Bogunice był w stanie katastrofalnym. W dniu 17 marca poprosiłem Panią Wójt żeby zareagowała 

w tej sprawie, a poprosiłem ją, bo to też świadczy jakby nie było naszej gminy, nie każdy tak jak 

w tym piśmie wie, która droga jest powiatowa, ale wie, że jedzie po terenie Gminy Lyski. Do tego 

mojego wniosku się dołączyło jeszcze paru sołtysów co najmniej 2, co najmniej, ja się 

przemieszczam prawie, że codziennie jak nie to co drugi dzień po całym obszarze gminy, bo mam 

różne rzeczy do załatwienia i droga z Adamowic na Raszczyce niestety też wyglądała krytycznie, 

Zwonowice też wyglądały nie najlepiej, także nawet ten temat tutaj przed komisjami był poruszony 

i wiele radnych też ten temat poparło. Nie moją intencją było, nie moją intencją było wywoływać 

burzę, ale niestety mieszkańcy Bogunic też chcą jeździć po czystych drogach. Ja tą drogą co 

najmniej jadę dziennie 2 razy do pracy i z pracy. 17 marca, gdy jeszcze trawy były niskie, 

wyglądało to fatalnie. Chodziło też o bezpieczeństwo, bo jak rowerzysta zjedzie się na takich 

butelki natknie to może być no powiem, że fatalnie. Także chodziło mi o to, żeby wizerunek naszej 

gminy był wizerunkiem normalnym, a nie takim se. Od tego to jest kolejne jakby element. Z 

Dyrektorem już parę razy telefonicznie rozmawiałem i ta rozmowa powiem tak szczerze, no nie 

była jakby w najlepszym tonie, ja zawsze grzecznie, on też zresztą grzecznie, ale swoje racje każdy 

tam próbował w różnych sprawach sobie udowadniać także obiecuję, że się umówię, pojadę, a w 

przyszłości chyba trzeba będzie robić dokumentację jednak na zdjęcia no i i przekazywać to, żeby 

udowodnić, jak to wyglądało, nie. Wydaje mi się, że jak dbamy o czystość, to nie jest nic złego. To 

jest chyba coś dobrego. Tak mi się wydaje, a najsmutniejsze w tym wszystkim jest to już to tak 

podsumowując, że to robią ludzie, nie wiem czy nasi mieszkańcy, kto to robi, ale to to jest tragedia, 

że tak ludzie postępują. Dziękuję. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 
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Ad.13. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski Pan Sebastian Staniek podziękował wszystkim za 

przybycie i zakończył obrady sesji. 

 

Posiedzenie było nagrywane.  

 


